
Kóka Község Önkormányzat 
Képviselő – testülete 
 

J e g y z ő k ö n y v   
 
Készült: Kóka Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2017. április 27-én 18.00-kor 
megtartott soros képviselő-testületi üléséről.  
 
Jelen vannak: Juhász Ildikó polgármester, Kiss Imre jegyző, Bóka Gergely, Czakóné Hanga 
Katalin, Dankóné Dr. Havas Mária, Dr. Faroun Ghassan, Kovács László, Nyári László 
képviselők, valamint a jelenléti íven szereplő meghívottak. 
 
Az ülés helye: Kókai Polgármesteri Hivatal Tanácskozó terme. 
 
JUHÁSZ ILDIKÓ tisztelettel köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy a képviselő- 
testület 7 jelenlévővel, határozatképes és megnyitotta az ülést.  
 
Javaslatot tett jegyzőkönyvvezető személyére, javasolta Pozsgainé Szabó Ilonát.  
Javaslatot tett a jegyzőkönyv-hitelesítő személyére, javasolta Dankóné Dr. Havas Mária 
képviselőt. 
 
A testület egyhangú 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül jegyzőkönyv 
vezetőnek Pozsgainé Szabó Ilonát, a jegyzőkönyv hitelesítőjének Dankóné Dr. Havas Mária 
képviselőt elfogadta. 
 
JUHÁSZ ILDIKÓ polgármester elmondta, hogy a megívóban szereplő kiadott napirenden 
kívül, még vegyenek fel még 2 napirendi pontot és azokat sorrendben tárgyalják.  
 
 CZAKÓNÉ HANGA KATALIN javasolta, hogy beszéljenek az óvodai csoport 
meghatározásról  
 
DANKÓNÉ DR: HAVAS MÁRIA javasolta, hogy a szemétszállító konténer vásárlásról is 
tárgyaljanak. 
 
KOVÁCS LÁSZLÓ javasolta, hogy a Homok utcai vízelvezetésről is beszéljenek.  
 
 

Felveendő napirendi pontok:  
 
9. Óvoda építés pályázathoz szükséges engedélyeztetési terv elkészítése Kóka Község 
Önkormányzata tulajdonában lévő ingatlanon. 
   Előadó: Juhász Ildikó polgármester 
 
10. Temetővel kapcsolatos tájékoztató 
      Előadó Juhász Ildikó polgármester 
 
11. Egyebek  
      Juhász Ildikó polgármester 
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A Képviselő-testület a felveendő napirendi pontokkal kiegészítve 7 igen szavazattal, 
ellenvélemény és tartózkodás nélkül elfogadta a napirendek sorrendben történő tárgyalását. 
 
 

Az ülésen az alábbi napirendek kerülnek tárgyalásra:  
 
 

1. Beszámoló a két ülés között végzett munkákról és a lejárt határidejű 
határozatok végrehajtásáról 
Előadó: Juhász Ildikó polgármester 
 

2. A Kókai Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat 2016. évi beszámolója 
Előadó: Juhász Ildikó polgármester 
Tárgyalta: Szociális, Oktatási és Jogi Bizottság 

 
3. A gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok 2016. évi ellátásáról szóló 

értékelés  megtárgyalása. 
Előadó: Kiss Imre jegyző 
Tárgyalta: Szociális, Oktatási és Jogi Bizottság 

 
4. Javaslat a 2243 Kóka, Körtefa utca, Major utca és Szent Flórián utca útfelülete 

kritikus szakaszainak javítására és annak költségére. 
Előadó: Juhász Ildikó polgármester 
Tárgyalta: Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 

 
5. Szerződés kötése az egészségügyi alapellátást szolgáló (házi gyermekorvosi 

ellátás, védőnői szolgálat) épületének felújítása tárgyában. 
       Előadó: Juhász Ildikó polgármester 

Tárgyalta: Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 
  Szociális, Oktatási és Jogi Bizottság 
 

6. Helembai József Pál kérelme kutyakiképző telep létesítésére a Kóka 0339/14. 
hrsz. alatti ingatlanra. 

       Előadó: Juhász Ildikó polgármester 
Tárgyalta: Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 

 
7. Szerződés kötése a KEHOP-5.2.9-16-2016-00061 kódszámú pályázat építési-

kivitelezési tevékenységeinek műszaki ellenőrzésére vonatkozóan.  
       Előadó: Juhász Ildikó polgármester 

Tárgyalta: Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 
              Szociális, Oktatási és Jogi Bizottság 

 
       
    8. Kovács László kérelme a Zsámboki út 2/b. (hrsz.: 66) előtti  
        közterületen csapadékvíz elvezető árokrész lefedésére. 

 Előadó: Juhász Ildikó polgármester 
 Tárgyalta: Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 
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9. Óvoda építés pályázathoz szükséges engedélyeztetési terv elkészítése Kóka Község 
Önkormányzata tulajdonában lévő ingatlanon. 
   Előadó: Juhász Ildikó polgármester 
 
10. Temetővel kapcsolatos tájékoztató 
      Előadó Juhász Ildikó polgármester 
 
11. Egyebek  
      Juhász Ildikó polgármester 
 

 
 

 
 

(A napirendekhez kapcsolódó anyagok elektronikus úton megküldésre kerültek) 
 
 
1 Napirendi pont: Beszámoló a két ülés között végzett munkákról és a lejárt 
határidejű határozatok végrehajtásáról 
Előadó: Juhász Ildikó polgármester 

 
 
JUHÁSZ ILDIKÓ polgármester elmondta, hogy az előterjesztésben részletesen leírásra került, 
hogy mi történt a két ülés között, és a lejárt idejű határozatokkal. A bizottság tárgyalta, és 
javasolta a képviselő-testületnek elfogadásra. Kérdezte, hogy merült-e fel kérdés a 
beszámolóval, kapcsolatban. Kérte a képviselő-testületet, hogy a két ülés között végzett 
munkákról és a lejárt határidejű határozatokról szóló beszámolót elfogadni szíveskedjen. 
 
Kóka Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenvélemény és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  
 
46/2017.(IV.27. ) számú Testületi határozat 
Tárgy: Beszámoló a két ülés között végzett munkákról és a lejárt határidejű 
határozatok végrehajtásáról 
 
Kóka Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a két ülés között végzett munkákról és a 
lejárt idejű határozatok végrehajtásáról szóló polgármesteri beszámolót elfogadja.  
 
Határidő: azonnal  
Felelős: Juhász Ildikó polgármester 
 
 
2. Napirendi pont: A Kókai Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat 2016. évi 
beszámolója 
 

JUHÁSZ ILDIKÓ polgármester elmondta, a Kókai Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat 
munkatársa benyújtotta beszámolóját az elmúlt időszak tapasztalatairól. Elmondta, hogy ez a 
beszámoló kimondottan a Kókai Családsegítő 2016.évi munkájáról szól Az iskolával, 
óvodával, illetve a civil szervezetekkel történő együttműködésükről szól. A családsegítő 
szolgálatnál személyi változás történt, Gódorné Újfalusi Anikó elment, és helyette új 
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kolléganő dolgozik: Roznikné Ságodi Zsuzsanna. A beszámolót még Gódorné készítette el, az 
elmúlt évi munkáról adta a tájékoztatást. A Szociális, Oktatási és Jogi Bizottság a 
Családsegítő Szolgálat 2016 évi beszámolóját elfogadásra javasolta.  
 
Kérte a képviselő-testületet, hogy a Kókai Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat 2016. évi 
beszámolóját elfogadni szíveskedjenek, kérte, hogy, aki a javaslattal egyetért, kézfeltartással 
jelezze:  
 
Kóka Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  
 
47/2017. (IV. 27.) számú Testületi határozat 
Tárgy: A Kókai Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat 2016. évi beszámolója 
 

 
Kóka Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kókai Családsegítő és 
Gyermekjóléti Szolgálat 2016. évi munkájáról szóló beszámolót elfogadja. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 
3.Napirendi pont: A gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok 2016. évi 

ellátásáról szóló értékelés  megtárgyalása. 
 
JUHÁSZ ILDIKÓ polgármester elmondta, hogy a gyermekek védelméről és a gyámügyi 
igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény (a továbbiakban: Gyvt.) 96. § (6) bekezdése 
értelmében a települési önkormányzat és az állam fenntartói feladatainak ellátására a 
Kormány rendeletében kijelölt szerv a gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak 
ellátásáról minden év május 31-ig – a külön jogszabályban meghatározott tartalommal – 
átfogó értékelést készít. Az értékelést – települési önkormányzat esetén a képviselő-testület 
általi megtárgyalást követően – meg kell küldeni a gyámhatóságnak.    
A fentiek alapján az értékelést a Pest Megyei Kormányhivatal Szociális és Gyámhivatala 
részére kell megküldeni. 
 
A települési önkormányzat által készítendő átfogó értékelés tartalmi követelményei az 
alábbiak: 
 

1. település demográfiai mutatói, különös tekintettel a 0-18 éves korosztály adataira; 
2. Az önkormányzat által nyújtott pénzbeli, természetbeli ellátások biztosítása: 

- rendszeres gyermekvédelmi kedvezményben részesülők száma, kérelmezőkre 
vonatkozó általánosítható adatok, elutasítások száma, főbb okai, önkormányzatot 
terhelő kiadás nagysága, 

- egyéb, a Gyvt.-ben nem szabályozott pénzbeli vagy természetbeni juttatásokra 
vonatkozó adatok, 

- gyermekétkeztetés megoldásának módjai, kedvezményben részesülőkre vonatkozó 
statisztikai adatok. 

3. Az önkormányzat által biztosított személyes gondoskodást nyújtó ellátások 
bemutatása: 
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- gyermekjóléti szolgáltatás biztosításának módja, működésének tapasztalata 
(alapellátásban részesülők száma, gyermekek veszélyeztetettségének okai, 
válsághelyzetben levő várandós anyák gondozása, családjából kiemelt gyermek 
szüleinek gondozása, jelzőrendszer tagjaival való együttműködés tapasztalatai), 

- gyermekek napközbeni ellátásának, gyermekek átmeneti gondozásának biztosítása, 
ezen ellátások igénybevétele, s az ezzel összefüggő tapasztalatok. 

4. A felügyeleti szervek által gyámhatósági, gyermekvédelmi területen végzett szakmai 
ellenőrzések tapasztalatainak, továbbá a gyermekjóléti és gyermekvédelmi szolgáltató 
tevékenységet végzők ellenőrzésének alkalmával tett megállapítások bemutatása. 

5. Jövőre vonatkozó javaslatok, célok meghatározása a Gyvt. előírásai alapján (milyen 
ellátásokra és intézményekre lenne szükség a problémák hatékonyabb kezelése 
érdekében, gyermekvédelmi prevenciós elképzelések). 

6. A bűnmegelőzési program főbb céljainak bemutatása (amennyiben a településen 
készült ilyen program), valamint a gyermekkorú és a fiatalkorú bűnelkövetők 
számának az általuk elkövetett bűncselekmények számának, a bűnelkövetés okainak 
bemutatása. 

7. A települési önkormányzat és a civil szervezetek közötti együttműködés keretében 
milyen feladatok, szolgáltatások ellátásában vesznek részt civil szervezetek 
(alapellátás, szakellátás, szabadidős programok, drogprevenció stb.) 

 
JUHÁSZ ILDIKÓ polgármester elmondta, hogy a Szociális, Oktatási és Jogi Bizottság 
tárgyalta a beszámolót és javasolta a képviselő-testületnek elfogadásra. Kérte a képviselő-
testületet, hogy a gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásával kapcsolatosan 
elkészített értékelést elfogadni szíveskedjenek. Kérte, hogy aki a javaslattal egyetért, 
kézfeltartással jelezze: 
 
 
Kóka Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:   

 
48/2017 (IV. 27.) Képviselő-testületi határozat 
Kóka Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a gyermekek védelméről és a 
gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény 96. § (6) bekezdése alapján Kóka 
Község Önkormányzatának a gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásával 
kapcsolatosan elkészített értékelését megtárgyalta és azt elfogadja. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 
4.Napirendi pont: Javaslat a 2243 Kóka, Körtefa utca, Major utca és Szent Flórián utca 
útfelülete kritikus szakaszainak javítására és annak költségére. 
 
JUHÁSZ ILDIKÓ polgármester elmondta, hogy a felújítandó utcákra vonatkozóan a felmérés 
megtörtént és az alábbiak lettek megállapítva: 
A Körtefa u – Magyar u. közötti javítandó felület 120 m2 
A Major utca javítandó felülete 360 m2 
A Szent Flórián u. javítandó felülete 540 m2 
 
Az összesen javítandó felület 1020 m2. 
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A felmérés alapján árajánlatok lettek kérve az alábbi személyektől: 

Nyári László egyéni vállalkozó (2243 Kóka, Kassai u. 49.) 
    Special Cargo Kft (2243 Kóka, Legelő u. 18.) 
    BLB Plus Kft (2243 Kóka, Körtefa u. 19/a.) 
    Inker-Bau Kft (2243 Kóka, Nagykátai u. 85.) 
  
Elmondta, hogy a bizottsági ülésen már részletesen tárgyalták a beadott ajánlatokat. Mivel 
Nyári László árajánlata volt a legkedvezőbb, de az ajánlattól visszalépett, mint települési 
képviselő, mert így gondolja etikusnak. ezért a bizottság azt javasolta, hogy ismételten 
kerüljön sor árajánlat kérésre. Nyári László árajánlata legyen a támpont, aki ennyi összegért 
elvégzi a munkálatokat az nyerje meg a munkalehetőséget. Az árajánlat kérés e-mailben 
történjen meg, de az ajánlatok zárt borítékba kerüljenek beadásra. A borítékok bontására a 
képviselő-testületi ülésen kerüljön sor.  
 
KOVÁCS LÁSZLÓ kérdezte, hogy a Körtefa utca végénél már mi van az utakkal.  
 
JUHÁSZ ILDIKÓ polgármester elmondta, hogy az utak területét már kimérték, az 
önkormányzatnak kell majd kialakítania. Azoknak az utaknak a kialakításhoz is kell majd a 
későbbiekben árajánlatot kérni.  
 
VASTAGNÉ ÚJFALUSI LÍDIA elmondta, hogy igen oda is kell a későbbiekben majd 
árajánlat, de először még fel kell mérni. 
  
JUHÁSZ ILDIKÓ polgármester Kérte a képviselő-testületet, hogy aki a bizottsági javaslattal 
egyet ért kézfeltartással jelezze. 
 
Kóka Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül, az alábbi határozatot hozta:  
 
49/2017. (IV.27.) számú Testületi határozat 
Tárgy: Javaslat a 2243 Kóka, Körtefa utca, Major utca és Szent Flórián utca útfelülete 
kritikus szakaszainak javítására és annak költségére. 
 

 
Kóka Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a 2243 Kóka, 
Körtefa utca, Major utca és Szent Flórián utca kritikus szakaszainak a javítására – 
összesen 1020 m2-re – ismételten árajánlatot kér e-mailben, az árajánlatokat zárt 
borítékban kell benyújtani a Polgármesteri Hivatalhoz. A borítékok bontására a soros 
képviselő-testületi ülésen kerüljön sor.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 
5.) Napirendi pont: Szerződés kötése az egészségügyi alapellátást szolgáló (házi 
gyermekorvosi ellátás, védőnői szolgálat) épületének felújítása tárgyában. 
 
JUHÁSZ ILDIKÓ polgármester elmondta, hogy a Belügyminisztérium Önkormányzati 
Gazdasági Főosztálya a 2016. november 03-án kelt levelében értesítette Önkormányzatunkat 
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arról, hogy az önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatására benyújtott 
pályázat támogatásban részesült. 
 
A kivitelezési munkálatokra kiírásra került a pályázat. Négy ajánlattevőtől érkeztek 
árajánlatok. A benyújtott ajánlatok alapján a legjobb ajánlattevő az Inker Bau Kft volt, ezért a 
bizottság tagjai javasolták, hogy az épület fejlesztésére, felújítására vonatkozó munkálatokra 
vonatkozóan az Inker Bau Kft-vel legyen a szerződés megkötve. 
 
A támogatói okirat értelmében költségtípus a műszaki ellenőri szolgáltatás költsége. A 
Képviselő-testület annak összegét az 59/2016. (V. 26.) határozatában 889.000.-Ft-ban 
határozta meg Babicz Tamás árajánlata alapján. 
Babicz Tamással javaslom a mellékelt megbízási szerződést megkötni a műszaki ellenőri 
tevékenységre vonatkozóan. 
 
JUHÁSZ ILDIKÓ polgármester kérte, hogy aki a javaslattal egyet ért kéz feltartással jelezze. 
 
Kóka Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül, az alábbi határozatot hozta:  
 
50/2017. (IV.27.) számú Testületi határozat 
Tárgy: Szerződés kötése az egészségügyi alapellátást szolgáló (házi gyermekorvosi 
ellátás, védőnői szolgálat) épületének felújítása tárgyában. 
 
 

Kóka Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a 2243 Kóka, 
Felsővásártér 25/b. szám alatti 1274/1 és 1274/2. hrsz. alatti ingatlanokon levő – a 
Belügyminisztérium által kiadott támogatói okiratban szereplő BMÖGF/93/2016. számú 
318433 azonosítású – házi gyermekorvosi ellátás és védőnői szolgálat épületének 
fejlesztése, felújítása munkálatainak elvégzésére vonatkozóan az Inker Bau Kft-vel 
(székhelye: 2243 Kóka, Nagykátai u. 85.) a mellékelt vállalkozási szerződést megköti. 
A szerződésben szereplő vállalkozói díj összege nettó 22.365.297.-Ft + Áfa (6.038.630.-
Ft), összesen bruttó 28.403.927.-Ft, amely beruházáshoz szükséges forrását a költségvetés 
Településfejlesztés kormányzati funkció sora biztosítja. 
A Képviselő-testület felkéri a polgármestert a szerződés aláírására. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 
 

Kóka Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül, az alábbi határozatot hozta:  
 
51/2017. (IV.27. ) számú Testületi határozat 
Tárgy: Szerződés kötése az egészségügyi alapellátást szolgáló (házi gyermekorvosi 
ellátás, védőnői szolgálat) épületének felújítása tárgyában. 
 
 

Kóka Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a 2243 Kóka, 
Felsővásártér 25/b. szám alatti 1274/1 és 1274/2. hrsz. alatti ingatlanokon levő – a 
Belügyminisztérium által kiadott támogatói okiratban szereplő BMÖGF/93/2016. számú 
318433 azonosítású – házi gyermekorvosi ellátás és védőnői szolgálat épületének 
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fejlesztése, felújítására vonatkozóan annak műszaki ellenőrzésére Babicz Tamással (2760 
Nagykáta, Petőfi Sándor u. 36. sz. alatti lakossal) a mellékelt megbízási szerződést 
megköti. A szerződésben szereplő megbízási díj összege bruttó 889.000.- Ft amely 
beruházáshoz szükséges forrását a költségvetés Településfejlesztés kormányzati funkció 
sora biztosítja. 
A Képviselő-testület felkéri a Polgármestert a szerződés aláírására. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 
 

 
6. Napirendi pont: Helembai József Pál kérelme kutyakiképző telep létesítésére a 
Kóka 0339/14. hrsz. alatti ingatlanra. 
 
JUHÁSZ ILDIKÓ polgármester elmondta, hogy Helembai József Pál 2243 Kóka, Szőlősor u. 
9. szám alatti lakos 2017. április 02-án kérelemmel fordult az Önkormányzathoz, 
kutyakiképző telep létrehozásával kapcsolatban. Kóka Legelő utca végén levő külterületi 
részből szeretne bérelni 600-800 m2 területet, melyet saját költségen bekerítene. 
Elmondta, hogy a területet megnézték, kialakítható lehetne a NATURA 2000-es terület 
szomszédságában.  
A Pénzügyi és Településfejlesztési bizottság tárgyalta Helembai József terület bérlésre 
vonatkozó kérelmét, és javasolta a képviselő-testületnek elfogadásra.  

 
Kérte, a testület tagjait, hogy aki pénzügyi bizottság javaslatával egyet ért kézfeltartással 
jelezze.  
 
Kóka Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazattal, 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  
 
 
52/2017. (IV.27.) számú Testületi határozat 
Tárgy: Helembai József Pál kérelme kutyakiképző telep létesítésére a Kóka 
0339/14. hrsz. alatti ingatlanra. 
 
Kóka Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Helembai József Pál 2243 Kóka, 
Szőlősor u.9. szám alatti lakos kérelmére bérletre javasolja a Kóka külterület 0339/14 hrsz-ú 
ingatlanból a szükséges 800 m2-t, mely alkalmas lenne a telep létrehozására. 
Amennyiben a kérelmezőnek megfelel a terület, úgy felkéri a polgármestert a bérleti 
szerződés előkészítésére.  

 
Határidő: azonnal  
Felelős: polgármester  
 
 
7. Napirendi pont: Szerződés kötése a KEHOP-5.2.9-16-2016-00061 kódszámú pályázat 
építési-kivitelezési tevékenységeinek műszaki ellenőrzésére vonatkozóan.  
Előadó: Juhász Ildikó polgármester 

 
JUHÁSZ ILDIKÓ polgármester elmondta, hogy 2017 március 10-én aláírásra került a 
Nemzeti Fejlesztési Minisztérium Környezeti és Energiahatékonysági Operatív Programok 



 9

Irányító Hatósága (mint Támogató) és Kóka Község Önkormányzata között (mint 
Kedvezményezett) a KEHOP -5.2.9-16-2016-00061 projekt azonosítószámú támogatási 
szerződés a Berki Krisztián Sportcsarnok épületének energetikai felújítása Kóka településen 
címén. 
 
A támogatási szerződés értelmében költségtípus a műszaki ellenőri szolgáltatás költsége, 
amelynek nettó összege 2.421.000.-Ft + Áfa (Áfa összege: 653.670.-Ft), összesen bruttó 
3.074.670.-Ft. Ezt az összeg támogatási összegként szerepel, amely elszámolható költség. 
 
A fentiek alapján a Szlávik és Kolláth Kft-vel javasolta mellékelt megbízási szerződést 
megkötni a műszaki ellenőri tevékenységre vonatkozóan. Kérte, hogy aki a javaslattal egyet 
ért kézfeltartással jelezze.  
 
Kóka Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül, az alábbi határozatot hozta:  
 
53/2017. (IV.27. ) számú Testületi határozat 
Tárgy: Szerződés kötése a KEHOP-5.2.9-16-2016-00061 kódszámú pályázat építési-
kivitelezési tevékenységeinek műszaki ellenőrzésére vonatkozóan.  
 
Kóka Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy KEHOP-5.2.9-16-2016-
00061 kódszámú pályázat építési-kivitelezési tevékenységeinek műszaki ellenőrzésére, 
műszaki ellenőri tevékenységre vonatkozóan a Szlávik és Kolláth Kft-vel (székhelye: 2016 
Leányfalu, Mogyorós u. 2.) a mellékelt megbízási szerződést megköti. A szerződésben 
szereplő megbízási díj összegére - nettó 2.421.000.-Ft + 27% Áfa (Áfa értéke: 653.670.-Ft) 
összesen: 3.074.670.-Ft-ra a fenti pályázat elnyert támogatási összege nyújt fedezetet. 
A Képviselő-testület felkéri a Polgármestert a szerződés aláírására. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 
 
 
8.) Napirendi pont: Kovács László kérelme a Zsámboki út 2/b. (hrsz.: 66) előtti  
 közterületen csapadékvíz elvezető árokrész lefedésére. 
Előadó: Juhász Ildikó polgármester 
Tárgyalja: Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 

 
 

JUHÁSZ ILDIKÓ polgármester elmondta, hogy Kovács László 2243 Kóka, Dózsa György út 
31. szám alatti lakos 2017. március 29-én kérelemmel fordult az Önkormányzathoz, mert a 
tulajdonában levő Zsámboki u 2/b. sz. (66 hrsz.) ingatlan előtt a csapadékvíz elvezető 
árokrészt le szeretné fedni gépkocsi parkoló kialakításának céljából.  
A lefedést a mellékelt terv szerint szeretné végrehajtani úgy, hogy a vízelvezetést és az 
árokrész tisztítását ne akadályozza. A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság tárgyalta 
Kovács László kérelmét. és javasolta a képviselő-testületnek a tulajdonosi hozzájárulás 
megadását. Kérte a képviselő- testület tagjait, hogy aki a javaslattal egyet ért kézfeltartással 
jelezze.  
 
Kóka Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül 
1 tartózkodással az alábbi határozatot hozta:  
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54/2017. ( IV.27. ) számú Képviselő-testületi határozat:  
Tárgy: Kovács László kérelme a Zsámboki út 2/b. (hrsz.: 66) előtti  
 közterületen csapadékvíz elvezető árokrész lefedésére. 
 
Kóka Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Kovács László 2243 Kóka, Dózsa 
György út 31. szám alatti lakos tulajdonában levő Zsámboki u 2/b. sz. 66 hrsz.-ú ingatlan 
előtti nyílt csapadékvíz elvezető árok lefedésére tulajdonosi hozzájárulást ad az alábbi 
kikötésekkel: 

- a munkálatokat a kérelemben foglalt rajz alapján kell megvalósítani a műszaki 
feltételek betartásával; 

- a lefektetett csapadékvíz elvezető gyűrű előírt minimális átmérője 40 cm; 
- a területet úgy kell lefedni, hogy az – kiemelhető rács beépítésével - 10 méterenként 

tisztításra alkalmas legyen. 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére. 

 
Határidő: azonnal  
Felelős: polgármester  

 
9.Napirendi pont: Óvoda építés pályázathoz szükséges engedélyeztetési terv elkészítése 
Kóka Község Önkormányzata tulajdonában lévő ingatlanon. 
Előadó: Juhász Ildikó polgármester 
 
JUHÁSZ ILDIKÓ polgármester elmondta, hogy az önkormányzat benyújtott egy évvel ezelőtt 
egy pályázatot, ami új óvoda építéséről szól. A pályázat benyújtásakor erre még nem kellett, 
hogy legyen engedélyes terv, meghatározott összegek voltak, létszám alapján meghatározva. 
A létszám alapján igényelte meg az önkormányzat a pályázati pénzt, ami 100 %-os 
támogatású volt. Egyenlőre még nem lehet tudni semmit a pályázatról. 
Ismételten lenne egy lehetőség egy másik pályázat benyújtására, ahol 95 %-os lehetne a 
támogatás, de itt már feltétel, hogy engedélyes tervek legyenek  Az idő szőke miatt már nincs 
lehetőség arra, hogy ez benyújtásra kerüljön, mert az engedélyezés hosszadalmas folyamat, a 
szakhatóságok miatt, de fontos hogy engedélyeztetett tervek legyenek. Akkor is lényeges, ha a 
benyújtott pályázatunk nyer, mert engedélyes terv kell majd hozzá, ha nem nyer, és újra 
pályáznánk, akkor viszont már csak engedélyezett tervek alapján lesz csak lehetősége az 
önkormányzatnak pályázni.  
 
NYÁRI LÁSZLÓ kérdezte, hogy melyik része kerülne lebontásra az óvodának, ha nyerne az 
új óvoda pályázat.  
 
JUHÁSZ ILDIKÓ polgármester elmondta, hogy az első rész megmaradna, az óvoda hátsó 
fele kerülne bontásra. A későbbiekben az első rész lehetne esetleg a bölcsőde rész. 
 
JUHÁSZ ILDIKÓ polgármester felolvasta a határozati javaslatot, kérte, hogy aki a javaslattal 
egyet ért kézfeltartással jelezze.  
 
 
Kóka Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  
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55/2017. ( IV.27. ) számú Képviselő-testületi határozat:  
Tárgy: Óvoda építés pályázathoz szükséges engedélyeztetési terv elkészítése Kóka 
Község Önkormányzata tulajdonában lévő ingatlanon. 
 
Kóka Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a 2243 Kóka, Kossuth 
Lajos u.23. szám alatti ( 29 hrsz ) ingatlanhoz kapcsolódó, VEKOP-6.1.1-15- A Versenyképes 
Közép-Magyarország Operatív Program keretében megvalósítandó bölcsödei, illetve óvodai 
infrastruktúra-fejlesztésekhez benyújtott pályázati anyaghoz szükséges, Építési engedélyezési 
eljárást megindítja és az engedélyezési, szükség szerint a kiviteli tervdokumentáció 
elkészítésével megbízza Babicz Tamás építész tervezőt (2760 Nagykáta Petőfi Sándor u. 
36.sz. alatti lakost)  
A Képviselő-testület felkéri a Polgármestert a szerződés elkészítésére és annak aláírására. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester  
 
10. Napirendi pont:  Temetővel kapcsolatos tájékoztató 
      Előadó Juhász Ildikó polgármester 
 
BÓKA GERGELY elmondta, először is szükség lenne, arra, hogy lássa a képviselő- testület 
azokat a dokumentumokat, amik eddig keletkeztek a temetővel kapcsolatban, mint pld: a 
Járási Hivatal ellenőrzésekor készült jegyzőkönyv, vagy a temető felmérésére beadott 
árajánlatok. Arra is gondolt már, hogy az Egyházat is meg kell kérdezni, hogy mi a szándéka, 
sőt a Kormányhivataltól is lehetne állásfoglalást kérni az üggyel kapcsolatban. 
Már több oldalról érkeztek információk, ezért május közepén összeülhetne a bizottság, hogy 
átbeszéljék. Már Kovács László kezdeményezett egy aláírásgyűjtést, hogy megkérdezzék a 
falu lakosságát, hogy szeretné e a lakosság, ha az egyház átadná a temetőt. A váci Püspököt is 
felkereste Kovács László az üggyel kapcsolatban, hogy tájékozódjon.  
 
BÓKA GERGELY javasolta, hogy a testület hozzon egy olyan határozatot, hogy megbízza a 
polgármestert a jegyzőt és a bizottság elnökét, hogy keresse meg személyesen a Váci 
Püspököt. Rengeteg pletyka szintű információ van, de pontos információ nincs, amit be kell 
szerezni.  
 
KISS IMRE jegyző elmondta, hogy több évvel ezelőtt a Kormányhivatalok vizsgálták a 
temetőket az összes településen, ennek az anyaga rendelkezésre áll Kókára vonatkozóan.  
-Árajánlatok kerültek bekérésre a temető térképezésére, felméretésére vonatkozóan. 
Az is felmerült, hogy az önkormányzatnak át kell –e venni a temetőt, milyen kötelezettségei 
vannak.  
Sokféle információ terjeng a köztudatban, ami egy kicsit pontatlan, félrevezeti az embereket. 
Az önkormányzatnak a kötelessége a köztemető fenntartása, és a köztemetés lehetőségének 
biztosítása. Ami nem köztemető, hanem egyéb temető az nem az önkormányzat 
kötelezettsége. Ez a temető a Római Katolikus Egyház tulajdonában van, amiben az 
önkormányzatnak biztosítottak egy 20X30 méter nagyságú köztemető részt, egy 2012-es 
megállapodás alapján, ahol köztemetés céljára ezt a területet üzemeltethetjük, kezelhetjük, de 
ennek a tulajdonjoga sem az önkormányzaté.  
Azt kell átgondolni a bizottságnak, hogy majd mit javasoljon a képviselő- testület részére a 
temetővel kapcsolatban.  Abban az esetben, ha az önkormányzat nem kíván megállapodni az 
egyházzal, akkor a törvény előírásai alapján egy új temetőt kellene kialakítani, ami azt jelenti, 
hogy ki kellene parcellázni egy területet, ravatalozót kellene építeni, hűtőkamrát kellene 
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építeni, utat kellene építeni, vízműhálózatot kellene kialakítani, kerítést kellene csináltatni, a 
mozgáskorlátozottságra tekintettel kellene lenni. Ez olyan sok pénzbe kerülne, amit nem 
tudna az önkormányzat finanszírozni. A jelenlegi temetőben viszont minden kókai lakosnak 
van hozzátartozója. Amennyiben a régi temetővel már nem foglalkozna az önkormányzat 
előbb utóbb elhanyagolt lenne. Át kell gondolnia az önkormányzatnak, hogy a jelenlegi 
temetőt veszi át, vagy nem veszi át és az milyen kárral járna.  
 
JUHÁSZ ILDIKÓ polgármester elmondta, hogy az egyház szeretné a temetőket átadni az 
önkormányzatoknak, nem a kókai plébános. A plébánost bízta meg a Váci püspök, hogy az 
ügyben járjon el.  Felolvasta a püspök, plébánosnak írt levelét. A Plébános volt itt egy 
testületi ülésen az egyházmegye jogászával és akkor ajánlotta fel a temető tulajdonjogát az 
önkormányzatnak. Egyszer már az önkormányzat elutasította, hogy nem szeretné a temetőt 
átvenni, ez a megkeresés már a második.  
 
DR. ACSAI ANTTA RITA elmondta. hogy az önkormányzatnak nem elég a kezelői jog, az 
egyháznak valószínű, hogy valami terve van azzal, hogy a tulajdonjogot is felajánlotta az 
önkormányzatoknak. Valószínű, hogy a fenntartásukat nem tudják vállalni.  
Ezt a temetőt még nem szabad, hogy bezárják, ez még nincs annyira megterhelve. Azt nem 
engedheti meg az önkormányzat, hogy ide ne lehessen majd temetni.   
A temetőnél az aláírásgyűjtő íven az a kérdés van feltéve, hogy akarja-e ön, hogy az egyház 
tulajdonába maradjon a temető.  
Az önkormányzatnak az nem jó, ha az egyház tulajdonában marad, de viszont üzemeltetni 
kell.  
 
JUHÁSZ ILDIKÓ polgármester elmondta, hogyha az egyház tulajdonában maradna a temető, 
üzemeltetni viszont az önkormányzatnak kellene, akkor nem tudna az önkormányzat semmire 
sem pályázni. Az önkormányzat nem tudja majd megcsináltatni az utakat, vagy a kerítést, ha 
csak kezelésben van. 
 
DR: NÉMETH LAJOS lakos elmondta, hogy kókai lakos, aki egy ideig máshol élt, de most 
ismét Kókára költözött. Véleménye szerint nem a számítógépes nyilvántartás a lényeges a 
temetőnél, mert mindenki tudja, hogy hová temették a hozzátartozóját, a szüleit, a nagyszüleit.  
Eddig sem kérdezték a lakosokat, hogy elégedettek-e a temető gondozottsággal?. 
Gyönyörű ravatalozó épült, de ha megnézik ez a ravatalozó, úgy ráépült az egyik oldalon a 
sírokra nincs távolabb, mint két arasz. Az egyik sírkövet le is törték az építkezésnél, de nem 
baj, majd ki lesz javítva. Az is kijavítható lenne, hogy a ravatalozó úgy épült meg, hogy a víz 
se előre, se hátra nem tud elfolyni.  Az viszont nem javítható, hogy a tető síkja rálóg a 
mellette lévő sírokra, ha esetleg a tetőről lezúdul a hó,akkor össze fogja törni a sírokat. Úgy 
érzi, hogy nem anyagi jellegű kárt okoztak, amivel nem tud mit kezdeni. Annyira falurossza 
nem akar lenni, hogy visszabontatja, ennyire nem szentségtörő. Nyilvánvaló, hogy egy holt 
lelkek pere lehetséges lenne. A temető ősi megtartó ereje megvan, azt kell meggondolni, hogy 
ezt meg akarja-e tartani a falu.  
A ravatalozót az egyik oldalon ráépítették a sírokra, amikor a másik oldalon viszont van- 8-10 
méter hely, ezt a hibát akkor sem követték volna el, ha a falu lakossága összefog és kalákába 
csinálja meg. A mai világban jogszabályokkal körbevéve, engedélyeztetve, mégis így épült 
meg a ravatalozó.  
Nem tudná eldönteni mint lakos, hogy vegye –e át az önkormányzat a temető üzemeltetését 
vagy ne.  
A temető törvény említi a jegyző ellenőrzési jogkörét. 
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Tulajdonképpen kérdésként merül fel a lakosságban, hogy ki az aki, bezárathatja a temetőt?  
Információ kellene az embereknek, teljeskörű információ, mert így csak mindenki mond 
valamit. Szeretné, ha a döntés előtt és nem a döntés után kellően lenne tájékoztatva a falu 
lakossága.   
Ismételten elmondta, hogy a ravatalozóval mérhetetlen nem anyagi jellegű kárt okoztak neki, 
mert nem tud ott temetkezni ahol szeretett volna, nem szeretné, ha ez tovább folytatódna, 
főleg az árakat tekintve, már vannak olyan temetők, ahol parcellánként más összegbe kerül a 
temetési költség, akár soronként is. Nem fontos, hogy az önkormányzat azonnal döntsön 
bármiben is, mindent körül kell járni.  
Polgármester asszony elolvasta a püspök Úr levelét, amiben az hangzott el, hogy az egyház 
hosszabb távon kívánja a temetőket átadni az önkormányzatoknak. Az egyház azt írta, hogy 
átadja, de nem mondta, hogy mit ad át.  Véleménye szerint ismételten meg kell kérdezni az 
érintetteket, hogy fenntartják-e a szándékukat. Az a véleménye, hogy most itt nagyon nehéz 
lesz jó döntést hozni. 
 
JUHÁSZ ILDIKÓ polgármester elmondta, azért szeretnék, ha most az ülésen az a döntés 
születne a képviselők részéről, hogy a jegyző és a polgármester, illetve a bizottság elnöke 
személyesen keresse meg a püspököt és beszéljék meg.  
 
DANKÓNÉ DR: HAVAS MÁRIA elmondta, hogy nagyon sajnálatos dolognak véli, hogy 
olyan közel épült a ravatalozó a sírokhoz, valószínű, hogy a terveztetésnél nem voltak a sírok 
felrajzolva a vázlatra. Az önkormányzat tisztában van azzal, hogy mekkora kérdés a lakosság 
körében a temető. Senki nem örült annak, hogy át kell venni a temetőt, de a közösség érdekét 
kell maximálisan figyelembe venni. A digitalizálást szeretné az önkormányzat megcsináltatni, 
hogy mindenki tisztában legyen azzal, hogy kit, mikor hová temettek, milyen összegeket 
fizettek akkor a hozzátartozók a sírmegváltásért. Mindenképpen kell lenni egy pontos 
kimutatásnak, tudni kell azt, hogy egyáltalán hány hely van még ebben a temetőben. Az is 
felmerült már, hogy pár év múlva megtelik a temető és bővíteni kell majd, mert kevés a hely. 
Elgondolkodik majd a testület, hogy közmeghallgatást kell majd tartani ebben az ügyben, 
hogy nehogy az legyen majd, hogy bárki úgy érezze, hogy nincsen tájékoztatva. Maximálisan 
faluérdekként tarják szem előtt a temető ügyét. A digitalizálást azért kellene megcsináltatni, 
mert már haladni kell a korral, már nem arról szól, hogy a nagykönyvbe kell írni az adatokat. 
Véleménye szerint, az a pontos nyilvántartás fontos lenne, ezért kellene e nagykönyvet is írni, 
illetve a digitalizálást megcsináltatni. Készítenek egy légi felvételt és az alapján készül a 
digitalizálás.  
 
DR. NÉMETH LAJOS elmondta, valóban látni új temetőket, amelyekben a sírok keresztbe, 
hosszába egyenlő távolságokra vannak, de vannak régi temetők is, ahol nincsenek 
szabályosan a sírok kialakítva. Csak azt szeretné kinyilvánítani, hogy nem lehet tudni, 
mennyire viszi előbbre a dolgot, ha megtörténik az ilyen jellegű felmérése a temetőnek.  
Nem tudja elképzelni, hogy a Paitzéknál nincs semmilyen nyilvántartás, megkérdezte már 
tőlük valaki, hogy hol van a nyilvántartásuk?  
 
JUHÁSZ ILDIKÓ polgármester elmondta, hogy be is hozták, azt már láttuk, nem lehet rajta 
eligazodni.  
 
DR. ACSAI ANETTA RITA elmondta, hogy nyilvánvaló, hogy a temetővel baj van. 
Szeretné a lakosság, ha a temető, tiszta rendezett, lenne.  
A Kókai temető térképészeti helyzete nem olyan, hogy Európai színvonalú temetőt lehetne 
kialakítani benne, de attól még rendezett lehetne. 
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Az egyháznak nincs temető szabályzata, pedig minden temető működtetésére kellene, hogy 
legyen szabályzat. Minden településnek meg kell alkotni, hogy a sírokat, hogyan lehet 
elhelyezni, milyen összegért lehet megváltani a sírhelyet. Isten nyugosztalja plébánosukat 
Schlakta Istvánt, de a kókaiak oda temetkeztek, ahová akartak. Ahol volt egy talpalatnyi hely, 
akár keresztbe is. Ezt már nem tudjuk rendbe tenni, de a jövőre nézve megmondhatjuk azt, 
pld: hogy nem lehet hatalmas monstrum síremlékeket csinálni, hogy szomszédot pedig 
elnyomjuk. Erre kell egy szabályzatot alkotni, hogy egy tiszta rendezett, modern temető 
lehessen. A járdákat is meg kellene csinálni, mert életveszélyesek, baleset veszélyesek. 
Egyetért Dr. Németh Lajossal, hogy épült egy szép ravatalozó, amit lehetett volna jobban is, 
ésszerűbben elhelyezni. Mivel nem az önkormányzat területe volt, ahová a ravatalozó épült 
nem is volt beleszólása. Akinek esetleg joga lett volna fellebbezni, az a szomszéd ingatlan 
tulajdonosa.  
 
DR. NÉMETH LAJOS elmondta, hogy műszaki jellegű hibákat lát. Ki építette ezt, kérdezte? 
 
DR. ACSAI ANETTA RITA elmondta, hogy az egyház és Szent Máté Alapítvány építtette.  
Úgy kell helyre tenni a temetőt, hogyha valaki kimegy, ne azon morogjon, hogy derékig érő 
gazba kell mennie, vagy esetleg kitöri a nyakát a járdán, vagy akik esetleg évente csak 
egyszer jönnek a temetőben nem találják meg a  távolabbi hozzátartozóját, mert nincs 
feltüntetve, hogy hol van. Nincs lerendezve, hogy a megváltási díjakat ki és mikor szedi, 
egyenlőre nincs gazdája.  
 
DR. NÉMETH LAJOS elmondta, hogy ez a temető, akármit csinálnak is vele, soha nem lesz 
olyan, mint egy új, most parcellázott. 
 
KOVÁCS LÁSZLÓ elmondta, hogy mivel Ő az elmúlt testületi ülésen lemondott a temető 
bizottsági tagságáról, de azért sokan megkeresték a lakosok közül és azt javasolták, hogy az 
egyház ne adja oda a tulajdon jogot az önkormányzatnak. Amikor még a Dóka Tamás volt 
Kókán a pap, az akkori képviselők arra szavaztak, hogy menjen át a temető tulajdonjoga az 
egyház tulajdonába. Azóta már több év eltelt. 
Most felkereste a püspököt, hogy beszéljék meg, hogy mi a történet. Semmiről nem tudott, azt 
sem tudta, hogy itt mi van a háttérben, azt sem tudta, hogy ez a papír létezik. Megpróbálta a 
Püspök atyának nagyjából vázolni, hogy miről van szó. Amennyiben a temető átadásra kerül, 
akkor ott az egyháznak is óriási felelőssége van. Amennyiben bizonyos dolgokat nem 
rendeznek el, akár vizsgálat is indulhat valamilyen szinten. Rákérdeztem a pályázati pénzre, 
és igen került pályázati pénz is ebbe az épületbe. A nagykátai építéshatóságtól kértem egy 
papaírt, amit elküldtem a püspök atyának és a sekrestyésnek is. A püspök atya egyértelműen 
jelentette ki, hogy Ő ezekről a háttér dolgokról semmit nem tud. Amikor a Csabával 
beszélgetett, akkor Ő tudta, hogy se építési engedély, se használatbavételi nincs. Felkereste a 
Nagykátai Építéshatóságot ott már kiderült, hogy van építési engedély, de használatbavételi 
engedély nincsen. Azt is nézték az építéshatóságnál, hogy egyáltalán hogyan kerülhetett ez az 
épület a sírokra. Nagyon egyszerűen, a vázrajton nincsenek feltüntetve a sírok, üres terület 
látható a vázrajzon. Nincsenek a sírok jelölve. Mivel még használatbavételi engedély még 
nem lett kiadva, az még meghatározhatja fennmaradást és egyebeket.  
Amennyiben esetleg mentővel kellene bemenni, mert egy hozzátartozó rosszul lesz a 
temetésen, akkor nem tudna, az utat lezárták.  
Ezeket elmondta a püspök atyának is, aki elgondolkodott. Azt mondta a püspöknek,. hogy a 
tulajdonjogot megtartaná az egyháznál. Amennyiben esetleg pályázatra lenne lehetőség, akkor 
be lehetne ebbe vonni az egyházat a tulajdonjog kapcsán. lehetséges, hogy ez a testület képes 
lenne arra, hogy ezt a temetőt működteti, de pld: Tápiószecsőn is elindult már egy 
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mozgolódás, hogy vissza kellene venni, mert komoly bajok vannak. Elindult már egy 
mozgolódás. Ott még a Dóka Tamás idejében került át a temető önkormányzati tulajdonba. 
Ók is azt mondják, hogy egy csiki-csuki helyzet van. és nem tudnak mit csinálni.  
A püspök atya gondolta az volt, hogy Németországban minden egyes temetőt eladtak, a 
bevételt betették egy központi kasszába, kicsit megmozgatták és ebből lett jövedelmük.  
Ezért van az, hogy hosszú távú célja az egyháznak a temetők átadása az önkormányzatoknak.  
Mivel a püspök atya tisztán nem látta a helyzetet, felrendelte magához a plébánost. 
Voltak már itt az előzőekben papok, akik köthettek volna szerződést, és lehetett volna 
rendesen működtetetni. Amikor Schlakta atya meghalt Dóka Tamás csinálhatta volna, vagy 
utána Zalán. Nem egymásra kell mutogatni.  
Kérte a püspököt, hogy pörgesse egy kicsit az ügyet, mert így ez nem senkinek nem jó, nem 
jó a lakosságnak. Ezért indították el a lakossági kérdőívet, amit lehet, hogy majd soha nem 
kell majd felhasználni.  
 
JUHÁSZ ILDIKÓ polgármester elmondta, hogy tudomása szerint a ravatalozó építésekor nem 
volt pályázati pénz.  
 
KOVÁCS LÁSZLÓ elmondta, hogy az építéshatóságon mondták, hogy pályázatból épült. 
 
JUHÁSZ ILDIKÓ polgármester kérdezte, hogy az építéshatóságnak mi köze ahhoz, hogy egy 
épület milyen pénzből épül. Pályázat, vagy nem.   
Javasolta, hogy az önkormányzat ne vegye át az üzemeltetési jogot, üzemeltesse az majd aki a 
tulajdonos. Ez a személye álláspontja, nem tudja, hogy a testület többi tagjának mi lesz az 
álláspontja, de üzemeltesse a tulajdonos.  
 
NYÁRI LÁSZLÓ felolvasta, a Nagykátai Építéshatóság levelét a ravatalozóval kapcsolatban, 
amiben arról tájékoztatták, hogy az ingatlanon a korábbi ravatalozó épület elbontását, 2015-
2016-ban a hatályos jogszabályok alapján bontási engedély illetve, bontási bejelentés nélkül 
el lehet végezni. A Római Katolikus Egyház az érintett telekre vonatkozóan, építési engedélyt 
kért a ravatalozó épület megvalósítására, amit hatóságom magadott  Az építési napló alapján a 
építési munkálatokat megkezdték, de használatbavételi engedély kérelem az épületre 
vonatkozóan még nem érkezett hatóságomhoz. A használatbavételi engedély kérelmet, a 
hatályos jogszabályi előírások alapján a Római katolikus Egyháznak kell benyújtani, de ha 
valamilyen okból Kóka Község Önkormányzata kérelmezné a megvalósult épület 
használatbavételét előtte jogutódlási eljárást kellene lefolytatni.  
 
VASTAGNÉ ÚKFALUSI LÍDIA elmondta, hogy a ravatalozó használatbavételi 
engedélyéhez, különböző egyéb nyilatkozatokra van szükség, mint pld: közművek 
nyilatkozatai.(csatorna, víz, áram). Ezeket a nyilatkozatokat magánszemély is csak akkor 
kapja meg 1-2 hónapon belül, ha személyesen „kilincsel” a hatóságoknál. Az alapítvány 
elkezdte már bekérni ezeket a szükséges nyilatkozatokat. Elvileg már csak egy nyilatkozat 
hiányzik már, és utána tudják megkérni a használatbavételi engedélyt.  Hiába fejeződött be a 
kivitelezés, a belső munkálatoknál még voltak hiányosságok, mint pld: (wc csésze, stb), 
amiket maguk oldottak meg és nem a kivitelezővel csináltatták, fizettek érte. Csak akkor 
akarták megkérni az engedélyt, amikor ha kijön a hatóság, már mindent rendben talál, ezért 
vártak eddig. 
 
NYÁRI LÁSZLÓ elmondta, hogy most akkor tulajdonképpen egy használatbavételi engedély 
nélkül működő ravatalozó illegálisan működik. Az Építési törvény az OTÉK szerint addig 
épületet használatba venni nem lehet, amíg nincs engedély. 
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VASTAGNÉ ÚJFALUSI LÍDIA elmondta, hogy a lakóházban is lehet lakni attól,,hogy még 
nem kapta meg a hivatalos használatbavételi engedélyt. („ Már a CSOK-osoknak is 
megengedték. )   
 
NYÁRI LÁSZLÓ véleménye az, hogy így működik a ravatalozó, ez így teljes mértékben 
szabálytalan.  
 
DR. ACSDAI ANETTA RITA elmondta, hogy amikor valakinek hozzátartozója meghal, el 
kell temettetnie, senkit nem érdekel, hogy van-e hivatalos engedély a ravatalozóra!  
 
NYÁRI LÁSZLÓ ez a ravatalozó úgy épült meg, mint egy lakóház, ami körül semmi nincs, 
nincsenek sírok. Az építési eljárást minden esetben egy helyszíni felmérésnek kell megelőznie 
az építés hatóság részéről. Amikor tervek elkészülnek a tervekhez igazítják az adott területet.  
A szomszédra sem építjük rá az épületet, itt viszont szinte a sírokra építették rá az egyik 
oldalon az épületet. Kérdés az, hogy esetleg majd valamelyik hozzátartozó bejelentést tesz, és 
akkor a használatba vételi engedélyezésnél nem biztos, hogy majd nem kell figyelembe venni. 
 
NYÁRI LÁSZLÓ elmondta, hogy Ő már abban is kételkedik, hogy van építési engedély. Ő 
már szívesen látná az építési engedélyt.  
 
JUHÁSZ ILDIKÓ elmondta, hogy az ilyen jellegű kijelentés véleménye szerint már 
rágalmazás.  
 
DR: ACSAI ANETTA RITA elmondta, hogy abban az esetben, ha valóban nincs építési 
engedély akár le is bontathatnák.  
 
JUHÁSZ ILDIKÓ polgármester elmondta, hogy a képviselő-testület feladata a falu előbbre 
vitele, nem pedig az, hogy azt keresse, hogy mibe lehetne belekötni, és hogy tudnának 
mindent lerombolni, amit eddig elértek.   
 
DR. NÉMETH LAJOS ismételten elmondta, hogy Ő azt, lenyeli, hogy a sírokra ráépült a 
ravatalozó. Ilyet Ő nem fog kezdeményezni, hogy bontsák vissza. Jogilag lehetne, 
bármennyire is fáj neki,egy egész életnyi életfilozófiája esett a gödörbe, de akkor sem tesz 
ilyet.  Kérdése, hogy a helyszínrajzon csak az 4 sír nem volt rajta, vagy egy sem?  
 
VASTAGNÉ ÚJFALUSI LÍDIA elmondta, hogy az építésnek az első papírja a helyszínrajz, a 
tervezőnek az a kötelessége, hogy felrajzolja a telekre, hogy hova épül a ház. A sírok, 
síremlékeket nem kellett oda rajzolni. Azok nem épületek, nem építmények építészeti 
szempontból, tehát ez egy tervezési hiba. De még annak sem lehet felróni, hiszen nem 
kötelezte semmi, hogy Ő azt oda felrajzolja. Bárki észre vehette volna a szomszédok közül, 
akik megkapták a terveket, illetve akiket értesített az építéshatóság.  
 
BÓKA GERGELY elmondta, hogy a testület azt akarja, hogy a Kókai lakosoknak jó legyen. 
Először beszéljenek a püspökkel, és ha az egyház azt mondja, hogy nem adja a temetőt, akkor 
nem lesz miről beszélni. Az a véleménye, hogy az aláírásgyűjtés kissé elhamarkodott volt. 
Először mindenről tájékoztatni kellene az embereket.  
 KOVÁCS LÁSZLÓ elmondta, hogy ezt az aláírásgyűjtést egy biztosítéknak szánta. 
A pap kihirdethette volna a templomban, hogy a lakosságot felkészítse. Nem hirdette ki, azt 
mondta, hogy Ő fel van hatalmazva.  
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JUHÁSZ ILDIKÓ polgármester elmondta, hogy többször beszélt már az atyával, aki minden 
alkalommal elmondta, hogy Ő látja, hogy a temető üzemeltetése nem megfelelő módon 
működik, de neki nincs arra kapacitása és nincs olyan embere, aki ezt helyre tudja tenni és 
ezért szeretné átadni az önkormányzatnak. ( Egyszerűen ezért. semmi hátsó szándék nincs 
benne)  
 
KOVÁCS LÁSZLÓ visszakérdez, hogy akkor mások hogyan tudják csinálni, másoknak hogy 
van kapacitása?  
 
NYÁRI LÁSZLÓ kérdezte, hogy amíg a Zalán itt volt erről nem volt szó, csak azóta, amióta 
az új pap van?  Az az érzése, hogy ez akkor a papon múlik?  
 
VASTAGNÉ ÚJFALUSI LÍDIA elmondta, hogy nem a papon múlik, hanem az 
egyházmegyén, hogy mit akar az egyház.  
 
KOVÁCS LÁSZLÓ elmondta, hogy más helyeken sokkal olcsóbbak a sírhelyek, itt majdnem 
30.000. Ft. Erre mindig kellett volna egy ember, aki ezt koordinálja. Szerződéseket kellett 
volna kötni, megengedni, hogy többen vállalkozzanak, és akkor már kialakultak volna az 
árak, de még mindig nem tartunk itt.  
 
KUTZ OLGA lakos hozzászólásában elmondta, hogy azt szeretné kérni a testülettől, hogy ne 
azon rágódjon, hogy mi volt, hanem ha esetleg bezárják a temetőt, hová fognak temetni! 
 
KOVÁCS LÁSZLÓ elmondta, hogy ennek az egésznek az a lényege, hogy egy normális áron 
lehessen a halottakat eltemettetni.  
 
DR. ACSAI ANETTA RITA elmondta, hogy Radics Csaba évekkel ezelőtt konkurenciát 
szeretett volna, hogy olcsóbbak legyenek az árak, hogy tisztességes áron lehessen temettetni. 
Az önkormányzatnak is ez lenne most a célja. 
 
JUHÁSZ ILDIKÓ polgármester elmondta, hogy a faluban az a hír terjed, hogy azért gyűjtik 
az aláírásokat, mert azt hiszik, ha az önkormányzat tulajdonába kerül a temető, akkor Radics 
Csaba lesz a temetkezési vállalkozó. Nem lehet tudni, hogy honnan indult az aláírás, de, hogy 
a lakosok ezt olvassák ki belőle az biztos. Ilyen soha nem is merült fel, szó sem volt róla.  
 
NYÁRI LÁSZLÓ megjegyezte, hogy az aláírásgyűjtésnél a kérdőíveken, nincs még csak 
hasonló utalás sem. Az aláírásgyűjtő íven a kérdés egyértelműen úgy szól, hogy Akarja-e Ön, 
hogy a temető tulajdonjoga az egyház kezében maradjon.   
Azért is jó lenne látni az építési engedélyt, mert annak a műszaki leírásában pontosan 
szerepelnie kell, hogyan kell elkészülni az épületnek.  
Nincs szándéka az építés ellen menni, csak tudni szeretné, hogy mi van abba leírva.  
 
Kóka Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  
 
56/2017. ( IV.27. ) számú Képviselő-testületi határozat:  
Tárgy: Temetővel kapcsolatos beszámoló  
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Kóka Község Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri a polgármestert és az ideiglenes 
bizottság elnökét, hogy a Római Katolikus Egyház tulajdonában lévő temető Kóka 107-hrsz-ú 
és a 135-ös hrsz-ú temető tulajdonjogának és üzemeltetésének átvételével kapcsolatban a Váci 
Egyházmegye vezetőjével a felmerült kérdések tisztázása ügyében vegyék fel a kapcsolatot   
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 
 
Napirend után:  
 
CZAKÓNÉ HANGA KATALIN tájékoztatta a képviselő-testület tagjait, hogy az óvodában 
megtörtént a beiratkozás, a köznevelési törvény arról rendelkezik, hogy, aki betöltötte a 3. 
életévét, azt a gyermeket kell szeptember 1-től felvenni az óvodába.  34 iskolás korú gyermek 
megy majd az iskolába, és eddig 37 gyermeket írattak be, A későbbiek folyamán dönteni kell 
a csoportlétszámok emeléséről. Már most is fel vannak emelve a csoportlétszámok 30 főre. 
Vannak SNIS- gyermekek is, akiket ellát az óvoda, ők létszám szerint kettő, vagy három 
főnek számítanak, de a törvény úgy rendelkezik, hogy gyerekenként 2 m2- nek kell lennie. 
egy csoportszoba területének.  
 
DANKÓNÉ DR. HAVAS MÁRIA elmondta, hogy beszéltek arról, hogy jó lenne, ha az 
önkormányzat biztosítana a lakosság részére egy olyan konténert, amibe kis mennyiségű 
építési törmeléket le tudna adni, amiért bizonyos összeget fizetne. Szeretné, ha megvásárlásra 
kerülne a konténer, erre terveztek bizonyos összeget a költségvetésnél. Erre nagy igény lenne 
a lakosság részéről, ezt meg kellene oldani. Arról beszéltek, hogy a lakosságtól annyi összeget 
kérne az önkormányzat, hogy magát a konténert el tudja szállítatni, az árat fedezze.  
Javasolta, hogy a működő szelektív gyűjtő hétvégén is működjön. Elegen vannak képviselők, 
mindenki vállaljon be egy-egy szombatot, amikor kinyitja szelektív gyűjtő kapuját.  
 
JUHÁSZ ILDIKÓ polgármester elmondta, hogy majd a szombati nyitvatartást az 
önkormányzat megoldja.  
 
JUHÁSZ ILDIKÓ elmondta, hogy a Homok utcai vízelvezetésre betervezte a képviselő- 
testület a tervezéshez szükséges összeget. A vízelvezetési terv készítéssel kell kezdeni.  
 
JUHÁSZ ILDIKÓ polgármester egyéb hozzászólás hiányában a képviselőtestületi ülést 21 óra 
15 perckor bezárta, és elköszönt.  
 

 K. m. f.  
 
 
 Juhász Ildikó                          Kiss Imre  
 Polgármester                 Jegyző 

          
 
 
             Dankóné Dr. Havas Mária  
                   Jkv. hitelesítő 

 
 


